
Open Podium stadsverwarming De Zuidlanden
Inspraakreactie door Sint Smeding, bewoner van Techum

Dank voor uw aandacht voor het warmtenet in Techum en Goutum-Súd. Ik spreek in als inwoner van 
Techum. Met mijn gezin woon ik zes jaar in een woning die verplicht is aangesloten op het 
warmtenet.

In De Zuidlanden staan de best geïsoleerde woningen van de stad. Toch betalen we meer voor onze 
verwarming dan elders. Facturen van 150 euro per maand of meer zijn geen uitzondering. 

Anderen spreken vanavond over technische problemen bij een deel van de aansluitingen en het niet 
functioneren van de biogasinstallatie. Ik sluit me bij hen aan dat problemen moeten worden opgelost 
en dat gebruikers moeten worden gecompenseerd voor onnodig betaalde kosten voor verbruik en 
installateurs. 

Ennatuurlijk stelt dat hun tarieven voldoen aan de Warmtewet. De oorzaak voor de hoge kosten ligt 
dan ook niet uitsluitend bij Ennatuurlijk.

De Warmtewet beschermt ons met het principe van ‘niet meer dan anders’. De jaarlijks vastgestelde 
maximumtarieven zijn om verschillende redenen onredelijk hoog.

Bij de bepaling wordt gerekend met het gemiddelde van de drie grootste aanbieders van gas. Let op: 
niet de drie goedkoopste. Overstappremies die op de vrije markt volop worden aangeboden worden 
niet meegerekend. Wel zit in de maximumtarieven een opslag bestaande uit kosten die je bij 
stadsverwarming niet hebt, zoals de kosten van een CV-installatie. Uit verschillende onderzoeken 
blijkt dat ook hier wordt gerekend met hogere bedragen dan nodig.

Terwijl ‘niet meer dan anders’ inhoudt dat je betaalt voor een CV-installatie die je niet hebt, mogen 
aanbieders naast vastrecht en verbruikskosten nog extra huur in rekening brengen voor de verplichte 
afleverset. Hiervan werd in onze koopovereenkomst en eerdere verkoopvoorwaarden van De 
Zuidlanden beloofd dat deze kosteloos in bruikleen zou worden gegeven. Toen Ennatuurlijk stelde 
deze kosten op grond van de Warmtewet te mogen rekenen, liet de gemeente ons in de kou staan.

Volgens diverse onderzoeken van onder meer Radar, Eigen Huis en Reeshof Warmte staat de 
Warmtenet leveranciers toe om honderden euro’s per jaar  te veel in rekening te brengen. Verzet 
hiertegen bij geschillencommissies en rechters blijkt zinloos; zij toetsen enkel aan de wet. 
Aandringen van gebruikers en belangenorganisaties voor een betere Warmtewet heeft tot nu toe 
enkel wat verschuivingen in de marge opgeleverd. 

De gemeente zegt tot nu toe geen partij te zijn in deze kwestie. U staat op het punt deze aanbieder 
binnen dezelfde regels en vrijheden toe te staan een warmtenet aan te leggen in onze hele stad. Als 
er niets verbetert krijgen nog veel meer huizen te maken met onredelijk veel hogere kosten voor hun 
verwarming. Ook in wijken waar gezinnen dit nog harder in hun portemonnee zullen voelen. Ik hoop 
dat onze inwoners in dezen de gemeente aan hun zijde treffen, zowel richting Ennatuurlijk als in Den 
Haag, voordat nieuwe langdurige verplichtingen worden aangegaan. 


